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Verslag van de Gezamenlijke vergadering van de Raad van Toezicht en GMR  
op 31 mei 2017 in CBS Staetlânsskoalle in Tzum 

 
Aanwezig: 
RvT :  Piet Stehouwer (voorzitter), Tjitte Bonnema, Jolanda van der Meer, Astrid van Twillert, Duco 

Westerhof, Jantine Westerveld 
GMR: Johannes van der Bij, Rixt Brijder, Gerlinde van der Meij, Selma Mollema, Matzen Rinsma, 

Sijtze Sijens, Nienke Vogel, Tietsje Werkhoven, Tim Zasburg 
CvB: Willem Reitsma, Pyt Sybesma 
 Mevr. Paulien Huizenga, begeleidster invlechting CBO G2 (t/m de behandeling van punt 4) 
Verslag: Nieske Coster 
Afwezig:  
RvT:  Theo de Jager 
GMR:  Jurjen Bruinsma, Eelco van Marrum, Nanda Smid 
 

 
1. Opening  

De voorzitter, Piet Stehouwer, opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom, in het 
bijzonder mevr. Paulien Huizenga. Deze vergadering staat grotendeels in het teken van de 
mogelijke invlechting van de scholen van CBO G2. 
 

4. Invlechting 5 scholen CBO G2 
4.1 Presentatie mevr. Paulien Huizenga: Invlechten vijf scholen CBO G2 

Mevr. Huizenga, die ook betrokken is geweest bij de begeleiding van de fusie tussen PCBO 
Noordwest Friesland en CBO Menameradiel enkele jaren terug, begeleidt nu het traject van de 
invlechting van CBO G2. Het is een uniek traject. Een dergelijke invlechting is nog niet eerder 
aan de orde geweest en wordt dan ook met interesse gevolgd door het ministerie van OC&W. 
CBO G2 heeft eerst een onderzoek gedaan naar een fusie met de openbare koepel Fier. Dit is 
in een ledenvergadering door de leden van CBO G2 afgestemd. De leden van De Sprankel in 
Stiens hebben aangegeven dat zij willen aansluiten bij PCBO Leeuwarden. In een enquête 
gehouden onder ouders is deze wens bevestigd. De andere vijf scholen van CBO G2 hebben 
aangegeven aan te willen sluiten bij CBO Noardwest Fryslân.  
Er is een stuurgroep gevormd bestaande uit Hans Greidanus van PCBO Leeuwarden, Jaap 
Jansma van CBO G2 en Willem Reitsma en Pyt Sybesma, beide van CBO Noardwest Fryslân. 
De drie organisaties lijken erg op elkaar en hebben de verenigingsstructuur. De conclusie van 
de werkgroep is dat de scholen van CBO G2 via invlechting een goede plek kunnen krijgen bij 
resp. PCBO Leeuwarden en CBO Noardwest Fryslân. Het wordt geen bestuurlijke fusie, maar 
een bestuurlijke overdracht. Vijf van de scholen gaan naar CBO Noardwest Fryslân en één naar 
PCBO Leeuwarden. Vervolgens wordt de vereniging CBO G2 opgeheven. 
Op dit moment zit men in de besluitvormingsfase bij de drie organisaties. Na deze 
besluitvorming en een positief advies van de 6 betrokken gemeenten, Leeuwarden, 
Leeuwarderadeel, Het Bildt, Menameradiel, Franekeradeel en Harlingen, wordt er een 
fusietoets gedaan door het Ministerie van OC&W. Voor deze fusietoets moet een fusie-
effectrapportage en de adviezen van de betrokken gemeenten en de GMR worden bijgevoegd. 
Deze fusietoets duurt 13 weken. Daarom wordt geprobeerd om alles voor de zomervakantie 
naar het ministerie op te sturen. 
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Het bestuur en de GMR van CBO G2 is al akkoord gegaan met de invlechting. In de twee ALV’s 
van CBO G2 in juni a.s. worden de leden gevraagd akkoord te gaan met het overdragen van de 
scholen en het opheffen van de vereniging CBO G2. 
Ook is het bestuur en de GMR van PCBO Leeuwarden al akkoord gegaan met de invlechting. 
Als ook de RvT en de GMR van CBO Noardwest Fryslân akkoord gaat met de invlechting, 
geschiedt de organisatorische overdracht per 1 augustus 2017 en de juridische overdracht per 
31 december 2017. 
Met de scholen van CBO G2 is afgesproken dat zij hun eigen schoolplan behouden en ook de 
werkwijze van hun MR-en blijft gelijk. Aan de GMR van CBO Noardwest Fryslân wordt de vraag 
gesteld om hun GMR, eventueel tijdelijk, met 1 of 2 mensen van CBO G2 uit te breiden om zo 
ook de belangen van de scholen van CBO G2 te vertegenwoordigen. 
CBO G2 draagt primair alle lasten van het verandertraject in 2017. Vanaf 2018 zijn deze voor 
rekening van de ontvangende partij. 
 Personeel dat per 1 mei jl. op een bepaalde school werkzaam was, gaat over met die school. 
Payrollers krijgen in principe geen contractverlenging. Voor personeel dat gedetacheerd is bij 
een samenwerkingsschool moet, vanwege de unieke constructie, nog worden uitgezocht of zij 
wel of niet mee kunnen. 
Bovenschools zijn er vier medewerkers, waarvan de IB-er en de ICT-er mee overgaan naar 
CBO Noardwest Fryslân en de bestuurder en de directiesecretaresse uitstromen. Voor hen is 
een regeling getroffen. 
Medewerkers van CBO G2 kunnen op dit moment lid zijn van hun vereniging. Bij zowel PCBO 
Leeuwarden als CBO Noardwest Fryslân bestaat die mogelijkheid niet. 
Leden van CBO G2 gaan niet automatisch mee over naar de nieuwe vereniging, zij moeten zich 
daar opnieuw opgeven. 
Door een externe partij is er een onderhoudsplan gemaakt. Dit is meegenomen in de begroting 
van 2017 van CBO G2. 
Met elkaar is gekeken naar een goede verdeling van het aanwezige kapitaal. Deze verdeling 
geschiedt in vier stappen, t.w.: 

 De waarde in spullen gekoppeld aan een school 

 Het schoolfonds gaat mee met de scholen 

 Op basis van de risicoanalyse 

 Het restant wordt verdeeld, deels als een potje voor elke school en deels op basis van 
het aantal leerlingen. 

4.2 Peilen van de mening bij RvT en GMR 
 Zowel de GMR als de RvT gaat akkoord met de invlechting CBO G2. Als kritische kanttekening 

noemt de GMR het feit dat de leerlingen, die toch de primaire taak zijn, nauwelijks aan bod 
komen in het verhaal. Dhr. Sybesma antwoordt dat er voor de leerlingen niets veranderd. Het 
beleid van het CvB is er op gericht om zoveel mogelijk een school in elke kern open te houden, 
eventueel d.m.v. een samenwerkingsschool. 
De voordelen van de invlechting voor CBO Noardwest Fryslân zijn: 

 Een grotere organisatie en daardoor een sterkere gesprekspartner tegenover de 
gemeente. 

 Meer rechtszekerheid op voortbestaan. 

 Voor het personeel meer zekerheid op werk. 
 

5. Te bespreken punten vanuit de GMR 
 5.1 Hoe houdt de RvT toezicht? Hoe is de RvT het afgelopen jaar in die rol gegroeid?  

 De RvT antwoordt dat zij groeit in haar rol als toezichthouder. Men heeft meer ervaring dan 
bijvoorbeeld drie jaar terug. Bij de vacatures in de RvT wordt gekeken naar welke expertise 
nodig is. Elk jaar in januari heeft zij een beleidsdag waarop de leden een cursus krijgen en 
waarop de RvT haar doen en laten evalueert. Ook heeft men elk jaar in Leeuwarden een 
overleg met andere toezichthouders. Naast een auditcommissie, bestaande uit de heren 
Bonnema en De Jager, is er nu ook een remuneratiecommissie, bestaande uit mevr. 
Westerveld en dhr. Westerhof, ingesteld. Deze houdt zich bezig met het werkgeverschap. 
Verder is het toezichtkader geüpdatet. De twee nieuwe leden van de RvT hebben een starters- 
cursus gedaan.  
De RvT heeft, volgens een rooster, schoolbezoeken gedaan. Deze waren leuk en verhelderend. 
Naar aanleiding van het gesprek met de inspectie tijdens het inspectiebezoek wil de RvT iets 
gaan doen met de aanbevelingen die door de inspectie zullen worden gedaan. Tijdens het 
gesprek is de inspectie erg ingegaan op het toezicht op de kwaliteit van onderwijs. De RvT wil 
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voortaan in het jaarverslag iets toevoegen over wat de RvT gedaan heeft aan de 
onderwijskwaliteit. 
N.a.v.: 
Dhr. Reitsma deelt mee dat het inspectierapport inmiddels binnen is en dat er weinig tot niets in 
staat over het toezicht van de RvT. 
 

5.2 Hoe behandelt de RvT het IKC-dossier en hoe houdt de RvT daar toezicht op? 
Wat betreft het IKC-dossier houdt de RvT toezicht op het CvB hoe die hiermee omgaat. Het 
bestuur ontwikkelt beleid en de RvT kijkt naar waar dat beleid het toetsingskader raakt en hoe. 
De RvT kan randvoorwaarden stellen. Op de beleidsdag van januari jl. is de RvT geïnformeerd 
over de vorming van IKC’s. 
Om de rol van toezichthouder beter te borgen, heeft de RvT besloten om vaker, voorafgaande 
aan een vergadering, eerst zonder de bestuurders te vergaderen. 

 
2. Vaststellen agenda 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 

3. Verslag vergadering 25-5-2016 
Er zijn geen op- en/of aanmerkingen op het verslag. 
 

6. Overige punten te bespreken van de GMR dan wel de RvT 
6.1 Uitbreiding GMR met twee leden CBO G2 
 De GMR bestaat uit 12 personen en is op dit moment compleet, maar zij vindt het niet meer dan 

fatsoenlijk om de GMR in ieder geval voor 1 jaar uit te breiden met twee mensen van CBO G2. 
Daarna kunnen vacatures worden ingevuld door mensen van CBO G2.  

6.2 Gezamenlijke vergaderingen GMR en RvT 
 In de statuten staat dat de RvT en GMR verplicht 1 keer per jaar gezamenlijk vergaderen. Een 

tweede gezamenlijke vergadering kan op verzoek van één van beide partijen plaatsvinden. 
6.3 Hoe behandelt de GMR het IKC-dossier? 
 De GMR vindt het positief dat naar de toekomst gekeken wordt en heeft, als het niet ten koste 

gaat van het onderwijs, geen bezwaren. 
 Er komt nog een eindrapportage van de stuurgroep IKC. Ook voor de ALV van 14 juni a.s. staat 

het IKC op de agenda. Ook de invlechting CBO G2 komt dan aan de orde. 
6.4 Inspectierapport 
 Dhr. Reitsma deelt nog mee dat in het inspectierapport de communicatie tussen CvB, GMR en 

RvT als prima wordt beoordeeld. 
 
7. Rondvraag 

7.1 De dames van Twillert en Van der Meer melden zich af voor de ALV op 14 juni a.s. in verband 
met de uitslagen van de examens van het voortgezet onderwijs. 

7.2 Mevr.Tietsje Werkhoven complimenteert het CvB met de wijze waarop en het vele werk dat het 
CvB heeft gedaan met betrekking tot de invlechting CBO G2. 

7.3 Mevr. Gerlinde van der Meij en dhr. Johannes van der Bij melden zich, wegens musical en 
kamp, af voor de GMR-vergadering van 6 juli a.s. 

 
8. Sluiting 

De voorzitter bedankt iedereen voor zijn/haar inzet en sluit de vergadering. 


